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	 Milí	čtenáři,

právě	držíte	poslední	Lokali	roku	2009.	Můžete	si	přečíst	zápis	ze	střediskového	srazu,	představe-
ní	se	architekty	Alky	i	rozhovor	s	Korunkou,	který	s	ní	vedl	Bobo	o	záležitostech	veskrze	skaut-
ských.	Podařilo	se	mi	i	přemluvit	rovera	Spagetu,	aby	nám	poskytl	svou	povídku.	Povedlo	se	mu	
popsat	drsné	nemocniční	prostředí	se	svébytnou	jemností,	však	si	to	přečtěte.

	 A	protože	už	do	nového	roku	nevyjdeme,	tak	mi	dovolte	za	celou	redakci	vám	poděkovat	
za	celoroční	podporu	a	popřát	vám	klidné	prožití	vánočních	svátků.

	 	 	 	 	 	 	 	 Tecklis

	 Střediskový	sraz	v	Seči
	 	 	 	 	 	 309	Střelka
	 	 	 	 	 	 	 Opo
   

Vše	začalo,	když	jsme	se	v	pátek	16.	října	sešli	na	nádraží	Holešovice.	Zde	jsem	s	hrůzou	zjis-
til,	že	z	našeho	oddílu,	místo	předpokládaných	šesti	lidí	(následně	jenom	čtyř)		jedou	pouze	
dva.	Dohromady	jsme	tedy	byli	čtyři:	já,	Klára,	Mrňous	a	Kulda.	Společně	s	námi	jeli	Napovi	

skauti	s	Paviánem	a	Kubou.
	 V	okamžiku	příjezdu	na	náměstí	Seče	jsme	zjistili	dvě	věci:	je	tu	spousta	sněhu	a	že	Napo	
neví	kudy.	Vše	zachránila	mapa	na	zdi	obecního	úřadu	a	můj	orientační	nesmysl.	Cesta	na	základ-
nu	probíhala	celkem	poklidně,	až	na	občasné	škádlení.	Na	základně	nás	už	čekali	vlčata.	Rozebrali	
jsme	si	pokoje	a	šli	jsme	do	hajan.
	 Ráno	se	rozhodlo,	že	všichni	půjdeme	na	výlet.	My	skauti	jsme	vyrazili	směrem	ke	zříceni-
ně	hradu	Vildštejna.	Cestou	kolem	vodní	nádrže	jsme	potkali	vlčata	a	strhla	se	krvavá	bitva	sněho-
vými	koulemi.	Na	obou	stranách	bylo	mnoho	obětí,	ale	nakonec	se	všechny	podařilo	zachránit.	Po-
kračovali	jsme	na	zříceninu,	kam	jsme	se	museli	vyškrábat	nahoru	po	kopci,	či	po	skále.	Nakonec	
jsme	 všichni	 statečně	 stanuli	 na	 vrcholu	

a	 shlíželi	 jsme	 dolů	
na	nádrž	a	Seč.	Ná-
sledovala	 svačina	
a	 statečné	 duely,	
kdy	 se	 bůh	 legrace	
Pavián	 rozzlobil	 na	
Šmudlu	 a	 jal	 se	 jej	
trestat	 svým	 božím	
hněvem.	 Poté,	 co	
boží	hněv	ustal,	vy-
dali	jsme	se	na	zpá-
teční	 cestu.	 Na	 té	
jsme	 si	 zahráli	 hru,	
kdy	každý	vyrobil	co	
největší	 sněhovou	
kouli	a	pak	se	utvo-
řily	týmy	a	musely	si	
navzájem	ony	koule	
zničit.	 Všichni	 jsme	



vyhráli	mokré	oblečení	a	tak	jsme	
se	jali	pokračovat	v	cestě.	
	 Zpět	 na	 základně	 jsme	
sborově	 začali	 sušit	 věci	 a	 na-
chystali	 se	 k	 pozdnímu	 obědu.	
Chvíli	 po	 obědě,	 na	 kterém	 se	
hrály	 různé	 společenské	 hry,	
byla	 vyhlášena	 baba	 ve	 sně-
hové	bludišti.	Ke	konci	 se	však	
zvrhla	k	hromadnému	útoku	na	
Šmudlu.	 Ten	 se	 statečně	 držel	
a	nakonec	se	agresoři	vzdali	a	
začali	 útočit	 na	někoho	 jiného.	
Večer	jsme	hráli	různé	hry,	na-
příklad	 telepatii	 a	 další.	Nave-
čeřeli	 jsme	se,	zahráli	 si	 ještě	
několik	her	a	šli	jsme	spát.
	 V	neděli	jsme	si	opět	trochu	zahráli	a	zároveň	většina	uklízela	
základnu.	Nakonec,	poté	co	jsme	uklidili	společenskou	místnost,	kuchyň	i	pokoje,	jsme	se	vydali	na	
zpáteční	cestu	do	Prahy.

	 O	střediskovém	srazu	-	Vlčáci:

Pátek:	V	pátek	jsme	měli	sraz	v	17:40	na	Strašnické.	Jeli	jsme	metrem	na	Hlavní	nádraží.	Když	
jsme	jeli	vlakem	do	Pardubic,	plnili	jsme	si	stezky.V	Pardubicích	jsme	nasedli	do	autobusu	a	už	

jsme	jeli	dál.	Rychlík	si	už	dal	dvacet.	Po	autobuse	nás	ještě	čekala	cesta	na	základnu.	Všichni	už	
tam	byli.	Po	zabydlení	nastal	spánek.	ZÍÍÍÍÍMÁÁÁ!

Sobota:		Druhý	den	nás	Napo	zapomněl	vzbudit.	Dopoledne	jsme	šli	na	zříceninu.	Po	cestě	jsme	
hráli	klíště.Když	jsme	se	po	návratu	do	chaty	najedli,	hráli	jsme	hry.	Večer	jsme	házeli	frisbee.

Neděle:		Jako	každé	jiné	ráno	jsme	se	opět	probudili	do	strašné	zimy.	Vyčistili	jsme	si	zuby	a	šli	na	
snídani.	Dopoledne	jsme	hráli	hry	a	plnili	 jsme	si	nováčkovskou	zkoušku	(někteří	 i	Cestu	země).	
V	poledne	jsme	se	naobědvali,	zabalili	si	batohy	a	šli	hrát	eskymáckou	honičku.	Poté	jsme	uklidili	
pokoje	a	vyrazili	na	autobus	a	z	autobusu	na	vlak,	který	nás	dovezl	až	domů.	

 
 Zpráva	od	Potkana:	Hasičárna 
 
		Byli	jsme	v	hasičárně.	Viděli	jsme	jeřáb,	tatry,	loď,	skafandry-oblek.	Zkoušeli	jsme	si	helmy	a	
dýchací	přístroj. 
 
                                                                                                  Potkan 



 

	Návštěva	hasičárny 
11.11.2009

Bob 

Sešli	 jsme	 se	 jako	 vždycky	 v	 klubovně	 a	 tentokrát	 opravdu	 v	 hojném	 počtu,	 protože	 jsme	
už	 dopředu	 věděli,	 že	 půjdeme	 do	 hasičárny.Jeli	 jsme	 tramvají	 2	 stanice	 a	 zbývající	 kou-

sek	 jsme	 došli.	 Přivítal	 nás	 jeden	 hasič,	 který	 nás	 po	 celém	 objektu	 také	 provázel.	 Nejvíc	 mě	
zaujala	 hasičská	 auta.	 Do	 jednoho	 jsme	 se	 mohli	 podívat	 i	 dovnitř.	 Byla	 tam	 hasičská	 vý-
stroj,	 hasičský	 přístroj	 a	 sedadla	 pro	 asi	 8	 lidí.	 Všichni	 jsme	 si	 taky	 mohli	 vyzkoušet	 nepro-
dyšnou	 ochranu	 přes	 hlavu,	 do	 které	 šel	 kyslík.	 Používá	 se	 při	 požárech,	 kde	 je	 moc	 kouře. 
Také	jsme	si	vyzkoušeli	opravdouvou	hasičskou	přilbu.	Průvodce	nám	vysvětloval	hodně	zajímavých	
věcí,	např.	použití	zeleného	ochraného	obleku,	jak	se	máme	chovat,	když	dojedeme	k	havárii	apod. 
Tato	 schůzka	 se	 mi	 moc	 líbila,	 protože	 jsem	 se	 o	 povolání	 hasiče	 dozvěděl	 hodně	 nového. 
                                                                                             

 

 Výprava	do	planetária	

14.11.2009
Panda	&	Citron 

Sešli	jsme	se	na	Strašnický	v	sobotu	ráno.	Jeli	jsme	autobusem	do	Bohnic,	odtud	jsme	vyrazili	
pěšky	směrem	k	trojskému	zámku.	Vyšli	jsme	na	malý	kopeček	a	tam	jsme	obsazovali	miny	ka-

meny	(PP	Velká	Skála).	Potom	jsme	šli	po	naučné	stezce,	po	cestě	nás	Beňa	točil.	Pak	jsme	došli	k	
dřevěnému	hřišti	a	tam	byl	dřevěný	xylofon	z	akátu	a	smrku,	byla	tam	trouba	a	zvukovody	z	dutého	
kmenu.	Na	hřišti	jsme	svačili	a	šli	jsme	k	vyhlídce	Salabka.	Odtamtud	jsme	šli	po	naučné	stezce	až	
k	hřišti.	Byla	tam	bouda,	houpačka	a	prolejzačky.	
	 Šli	jsme	do	venkovní	expozice	botanické	zahrady,	byly	tam	sochy,	které	Panda	přemlouval,	
aby	šly	s	ním.	Kromě	téhle	sochy	tam	byla	jedna	rozbořená	socha,	která	vypadala	jako	<prasátko>.	
Z	botanické	zahrady	jsme	šli	do	cukrárny	u	trojského	zámku.	Dorazili	jsme	do	slíbené	cukrárny.	Bylo	
to	tam	dost	drahé.	Kocour	s	Citronem	si	dali	dort	jménem	čokoládovník.	Panda	si	dal	lízátko	s	okem	
a	to	lízátko	mělo	oko	jen	na	obalu.	Bob	si	dal	indiána.	Pak	jsme	šli	přes	dva	mostydo	Stromovky.	Tam	
byla	veliká	houpačka,	a	houpačka	pro	malé	děti.	Když	z	ní	Panda	vyskočil,	tak	se	Sova	smála,	jak	se	to	
houpalo	a	Pandu	to	vždycky	bouchlo	do	zadku.	Po	cestě	k	planetáriu	jsme	hráli	na	babu	a	viděli	jsme 
vypuštěný	rybník.	Ve	tři	hodiny	jsme	šli	do	planetária,	kde	nám	promítali	film	o	Praze	a	astronomii.	
V	planetáriu	byl	stroj,	který	ukazoval	na	světelné	tabuli	různá	souhvězdí	a	hnězdy.	Dále	tam	byly	
modely	různých	průzkumných		vesmírných	strojů.
	 Z	planetária	jsme	se	vrátili	na	Strašnickou,	kde	na	nás	už	čekali	rodiče. 
 
                                                                                                  

 
Zahajovací	výprava	do	Tábora
18.-20.	září
309	Lišáci
	Beňa

V pátek	jsme	se	společně	se	skauty	sešli	na	Hlavním	nádraží	a	jeli	do	Tábora.	Večer	jsme	si	ještě	stihli	zahrát	venku	nějaké	hry	a	šli	jsme	spát.	
V	sobotu	dopoledne	jsme	šli	na	výlet.	Zjistili	jsme,	že	naplánovat	cestu	podle	mapy,	a	pak	ji	sebevě-



domě	nechat	doma,	není	nejlepší	nápad	-	ovšem	cena	za	tuto	zkušenost	nebyla	přehnaně	vysoká,	
prostě	jsme	místo	rozhledny	ve	Větrově	viděli	Benešův	památník	v	Sezimově	Ústí.	
	 Odpoledne	jsme	kromě	"testování"	nového	rozšíření	hry	Bang!	zvládli	ještě	udělat	něco	ke	
stezkám	a	odborkám.	V	neděli	se	jelo	domů,	zazvonil	zvonec	a	výpravě	je	konec.

Jsem	Petr,	tvůj	syn
Povídka

Špagetka

Za námět na povídku děkuji neznámému režisérovi neznámého filmu.

Je	něco	po	osmé	hodině,	té,	co	na-
stává	ráno	krátce	po	mém	probu-

zení,	těsně	před	tím,	než	nasednu	do	
zpožděné	 tramvaje	 a	 vyrazím	 smě-
rem	k	pečovatelskému	domu.	Květi-
ny	jsou	od	včerejška	mírně	povadlé,	
ale	co	naplat,	nemám	peněz	nazbyt,	
tak	snad	mu	to	nebude	vadit.	Na	ko-
nečné	vystupuji.
	 Paní	 na	 recepci	 mě	 vítá	
svým	širokým	úsměvem.
„To	jsem	ráda,	že	vás	tu	zase	vidím,“	
říká,	a	nenápadně,	letmým	mávnutím	
pravé	 ruky,	 mi	 podává	 obálku.	 Dá-
vám	ji	do	náprsní	kapsy,	nemám	času	
nazbyt	a	 jejím	obsahem	se	nechám	
překvapit	až	večer.

	 Výtahy	 jako	 vždy	 nejezdí,	
proto	svižně	vybíhám	do	třetího	patra	
a	klepu	na	první	dveře	napravo.
„Kdo	je	tam?“
„Tady	Petr,	tvůj	syn,“	volám	skrze	zavřený	vchod	do	místnosti.	Sám	si	otvírám	a	vcházím	do	malého	
pokoje.	V	rohu	na	posteli	si	všímám	starého,	nemocemi	zuboženého	těla,	které	jakoby	zůstalo	ve	
stejném	stavu,	v	jakém	jsem	ho	tu	minule	opustil.	Vkládám	květiny	do	vázy	a	na	stolek	pokládám	
slaninu	s	kusem	chleba.
„Anglická,	tu	ty	rád“
„To	jste	si	přece	nemusel	dělat	škodu,“	slyším	a	tak	nějak	v	duchu	cítím,	že	se	blíží	ona	nepříjemná	
chvíle,	na	kterou	jsem	si	za	ten	čas	stále	ještě	nezvykl.
„A	kdo	že	to	vlastně	jsi?“
„Jsem	Petr,	tvůj	syn,“	odpovídám	s	úsměvem	na	tváři.
„Já	nemám	žádného	syna.“
Vytahuji	fotku,	uprostřed	jsem	já,	napravo	ode	mě	má	milovaná	žena	a	vedle	ní	naše	dcerka.	Skle-
róza	je	věc,	se	kterou	se	nedá	bojovat,	je	potřeba	si	na	ni	zvyknout.
„Tady	se	podívej,	to	je	Terezka,	tvoje	vnučka“
„Já	mám	vnučku?“
„Koukej,	je	ti	docela	podobná,“		říkám	a	odpovědí	mi	je	opravdu	upřímný	úsměv.	Pomalu	si	přestá-
vám	připadat	jako	někdo	cizí,	jako	syn	které	ho	se	zřekl	vlastní	otec.	Se	soucitem	vyprávím	tom,	
jak	jsem	se	měl	přes	týden	a	ptám	se	na	to	samé.	Místo	odpovědi	slyším	jen	spokojené	mlaskání,	
slanina	pomalu	mizí.	Chvíli	řešíme	Bohemku,	reprezentaci,	politiku,	seriály	co	dávaj	v	televizi.	V	tom	



si	obvykle	rozumíme.	Navrhuji	malou	procházku.
Tlačím	vozík	po	pěšince	v	parku,	společně	pozorujeme	ostatní	páry,	zřídka	i	celé	průvody	příbuz-
ných,	které	sem	přišly	zpříjemnit	chvíli	svým	stárnoucím	rodičům.	U	vzrostlého	stromu	na	kraji	cesty	
zastavujeme	a	já	si	sedám	na	lavičku.
„A	kdo	že	to	vlastně	jsi?“	slyším	dnes	již	poněkolikáté.
„Jsem	Petr,	tvůj	syn“
„Já	nemám	syna.	Nebo	snad	ano?“
„Ano,	podívej,	cožpak	si	na	mě	nevzpomínáš?“
Cítím	zvídavý	pohled,	kterým	si	mě	pozvolna	prohlíží.	Myslím,	že	teď	už	si	konečně	uvědomil,	kdo	
jsem.	Z	jeho	tváře	vyzařuje	pýcha	a	spokojenost.	Spokojenost	z	toho,	že	přece	jenom	má	na	tomhle	
světě	někoho,	kdo	se	o	něj	postará	a	kdo	mu	chce	být	nablízku.

Vyrážíme	na	cestu	zpět	na	pokoj.
Pomalu	už	se	nachýlil	čas.	Loučím	se	a	ve	dveřích	se	naposledy	otáčím.
„Já	mám	syna!“
Užívám	si	ten	okamžik	a	pomalu	odcházím	zpět	na	recepci.	Zde	přebírám	další	obálku	a	ukládám	
ji	do	náprsní	kapsy.
„Je	dobře,	že	sem	chodíte,	pane,“	volá	na	mě	recepční	spoza	svého	stolku.	„Místní	vás	mají	oprav-
du	rádi.“
Svižně	vybíhám	do	druhého	patra	a	klepu	na	druhé	dveře	napravo.
„Kdo	je	tam?“
„Tady	Petr,	tvůj	syn.“

	 Lokali	rozhovor:	Korunka

Dnešní	rozhovor	bude	s	osobou,	která	je	ve	středisku	
také	už	nějaký	ten	pátek.	Jako	světluška	chodila	k	Atri-

mu	a	Kendy,	později	zažívala	dobrodružství	se	Sýkorami	a	až	
se	tak	najednou	stalo,	že	v	současné	době,	společně	s	Kam-
zicí,	Opičkou	a	Breptou	vede	náš	oddíl	skautek.	Kromě	oddílu	
drží	v	náruči	střediskovou	kasu	a	stará	se	o	ní	jako	o	vlastní.	
J	Kdo	by	neznal	naší	Korunku?	Zkusil	jsem	se	jí	zeptat	na	pár	
zajímavých	otázek.

	 Otázka	první,	hry	a	program	pro	oddíl	radši	připra-
vuješ,	nebo	se	ho	účastníš?

	 Řekla	bych,	že	kolikrát	je	mnohem	jednodušší	hry	hrát,	
než-li	připravovat.	Hra	se	musí	domyslet	do	mnoha	detailů	jinak	
pak	vznikají	situace,	kdy	je	někdo	znevýhodněn,	či	vychytralé	
skautky	přijdou	na	to,	jak	si	daný	úkol	co	nejvíce	zjednodušit	a	
tak	vlastně	z	pohledu	toho,	kdo	hru	připravuje,	celý	úkol	pokazit.
		 Příkladem	může	být	jedna	závěrečná	táborová	hra,	kdy	měly	skautky	za	úkol	z	vysokého	
stromu	sundat	poslední	klíčky	k	truhle.	Naivní	vedoucí	(tehdy	K+K)	si	myslely,	jak	je	tento	úkol	
nadlouho	zdrží	a	už	ani	nevím	jak,	ale	sundaly	ty	klíče	rychleji	než	my	dvě	na	ten	strom	nandaly	
:oD
A	také	hrát	hru	a	přitom	ji	řídit	není	taková	zábava,	to	pak	většinou	prohraji,	protože	sledovat	
všechny,	jestli	hrají	podle	pravidel	a	přitom	se	účastnit,	moc	nelze.	



Z	toho	vyplývá,	že	bych	si	s	chutí	ráda	zahrála	
hru,	kterou	by	někdo	pro	mě	připravil.

	 Otázka	druhá,	máš	nějaké	oblíbené	mís-
to,	kam	jezdíte	na	výpravy?

	 Snažíme	se	jezdit	pokaždé	jinam,	ale	
nejoblíbenější	místa	jsou	malé	chatičky	někde	
v	horách…neláká	mě	totiž		jezdit	z	města	do	
města	nebo	z	klubovny	do	klubovny.

 Otázka	třetí,	tvoje	nejoblíbenější	hra?

	 Nemám	žádnou	nejoblíbe- nější,	asi	hodně	záleží	na	momentální	náladě.	Ale	
rozhodně	to	nejsou	hry,	které	vždy	prohrávám,	proto	nemám	ráda	deskovou	hru	„Maršál	a	Špión“	
Bohužel	tato	hra	je	asi	oblíbená	Bobova	;o)
Venku	ale	mezi	oblíbené	stoprocentně	patří	vlajková.	Na	tu	ráda	vzpomínám,	obzvlášť	vždycky,	
když	jsem	ji	hrála	s	Luciášem.

	 Otázka	čtvrtá,	kam	nejdál	jsi	se	s	oddílem	podívala?

	 Vzhledem	k	tomu,	že	Rumunsko	je	dál	než	Rakousko	a	Polsko	a	také	dál	než	Maďarsko	
vítězí	Rumunsko.

	 Otázka	pátá,	vzpomeneš	na	nějakou	hezkou	skautskou	přezdívku?	Víš	jak	vznikla?

	 Myslím,	že	hezká	je	každá,	která	padne	jak	ušitá	na	míru	a	vznikne	tak	nějak	sama.		Ne-
mám	ráda	vymýšlení	přezdívek	stylem	přijde	nám	dítě	do	oddílu	první	den	a	hned	mu	dáme	za	
každou	cenu	přezdívku.	A	pak	výčet	jmen	v	oddíle	vypadá	jako	soupiska	zvířátek	na	statku	a	
v	lese.	Nebo		později	není	jasné	o	jaké	generaci	Šmudlů,	Veverek	a	jiných	velice	častých	přezdí-
vek	mluvíme.		

	 Otázka	šestá,	co	si	myslíš,	že	může	skautský	oddíl	dát	dětem?

	 Hm,	složitá	otázka.	Snad	že	bychom	si	přečetli	stanovy	Junáka,	kde	je	definováno	proč	
děláme	to	co	děláme	??	Osobně	za	sebe	můžu	říci,	že	mi	oddíl	dal	spoustu	samostatnosti	ale	
zároveň	kamarádů,	o	které,	pokud	u	oddílu	dlouho	vydržíte,	jen	tak	nepřijdete.	Vzpomeňte	si	třeba	
na	to,	s	kolika	spolužáky	ze	základky,	střední	či	vysoké	školy,	se	scházíte.	Že	to	je	docela	malinko	
a	velmi	zřídka?		No	a	skautská	společnost	je	tu	stále	a	hlavně	nic	jiného	tak	nesbližuje	jako	drsné	
podmínky	(zima	ve	spacáku,	mokré	boty,	dlouhé	kilometry,	brkaše	s	čímsi,	noční	zkratky	prodlužo-
vačky…)

	 Otázka	sedmá,	tvoje	nejoblíbenější	barva?
	 Zelená



 
	 Otázka	osmá,	co	bys	popřála	našim	oddílům	do	nového	roku?

	 Tak	snad	ať	je	furt	baví	se	společně	bavit.		Jakmile	mají	členové	(ale	i	vedoucí)	chuť	se	
scházet	a	těší	se	jeden	na	druhého,	pak	jde	všechno	mnohem	snáz.		:o)	

 Na konec poděkujeme Korunce za její čas a snad i za Vás jí přeji ještě spoustu príma 
zážitků s oddílem. 
 Čtenáře zdraví a otázky pokládal Bobo.

	Představuje	se:	Alka

Tak	 jsem	byla	požádána,	abych	do	našeho	Lokali	
napsala	něco	o	sobě.	Mám	podezření,	že	Žabka	
pod	 tíhou	 jí	 svěřených	úkolů	 a	 Lokali	 se	musela	

trošku	zbláznit,	když	poprosila	mě,	ale	už	se	stalo.
	 Takže	 abych	 začala	 od	 toho	 základního:	 Má	
skautská	 přezdívka	 je	Alka,	 ale	 v	 šedivé	 realitě	 světa	
jsem	Alena	Moravová,	už	druhým	rokem	pilná	;)	student-
ka	Fakulty	 architektury	 na	ČVUT	 v	Praze	Dejvicích.	 V	
Dejvicích	teď	dokonce	i	bydlím,	v	malém	činžáčku	na	ko-
pečku	přímo	nad	školou.	To	mi	umožňuje	takové	vymo-
ženosti,	jako	chodit	do	školy	pěšky.	Trvá	to	ani	ne	15	mi-
nut	a	je	to	krásná	procházka	s	výhledem	na	celou	Prahu.	
V	 tom	malém	činžáčku	nebydlím	sama,	bydlím	 tam	se	
dvěma	 roztomilými	 :D	spolubydlícími	Rudou	a	Špágou	
a	mým	úžasným	přítelem	Simbou.	Jsme	taková	povede-
ná	rodinka-	toto	uskupení	lidí	někdy	tvoří	velmi	zajímavé	
příhody.	
	 To	samozřejmě	neznamená,	že	 je	mým	cílem	vzbudit	ve	vás	závist	k	mému	nynějšímu	
životu,	ale	popravdě	si	někdy	tak	trošku	závidím	i	já	sama..:)
	 Všechno	ale	není	tak	růžové,	jak	bych	si	přála.	Moje	škola	má	totiž	takovou	zvláštní	vlast-
nost,	která	se	projevuje	tím,	že	pokud	do	ní	chodíte,	tak	nemáte	žádný	volný	čas.	Nebo	jinak,	volný	
čas	máte	jen	v	tom	případě,	že	na	školu	trošku	kašlete.	Architekturou	se	dá	zaobírat	pořád,	není	to	
tak,	že	si	člověk	udělá	úkol	a	pak	s	pocitem	dobře	udělané	práce	si	může	zajít	do	kina	nebo	tak.	Na	
architektuře	nějaké	úkoly	samozřejmě	taky	děláme,	ale	pak	při	jízdě	do	toho	kina,	když	jsme	si	řekli,	
že	už	si	opravdu	musíme	odpočinout,	vytáhneme	tužku	a	začneme	si	něco	kreslit	například	k	naše-
mu	projektu	do	ateliérů	(tam	má	vznikat	ta	Architektura;)).	Během	promítání	samozřejmě	je	kreslit	/
čili	črtat/	nemožné,	ale	architekt	se	tím	nedá	vyvést	z	míry	a	stále	myslí	na	to,	zda	se	tam	či	onam	
hodí	tahle	místnost,	tyto	dveře,	fasáda	či	okna.	Někde	uprostřed	filmu	ho	napadne	naprosto	(samo-
zřejmě)	převratná	myšlenka	a	celý	netrpělivý	očekává	konec	toho	neuvěřitelně	dlouhého	filmu.	Po	
něm	se	rychle	rozloučí,	nejlépe	výmluvou,	že	musí	ještě	udělat	nějaké	úkoly,	protože	vysvětlovat,	
že	zrovna	„objevil	Ameriku“	se	mu	nechce	-	trvalo	by	to	příliš	dlouho	a	to	by	ho	zase	zdrželo	od	jeho	
práce:).	
	 Tímto	nadneseným	popisem	jsem	chtěla	naznačit,	že	můj	život	buď	znamená	žít	architek-
turou	zcela,	nebo	vůbec,	ale	v	tom	případě	na	takového	studenta	čeká	mnoho	nepříjemných	nocí,	
jak	se	bude	semestr	přibližovat	svému	konci	nebo	dokonce	takového	studenta	čeká	rozloučení	se	
školou.	Já	se	snažím	–	nevím	jak	moc	úspěšně	–	najít	nějaký	kompromis.	Ve	svém	životě	prostě	
chci	mít	čas	i	na	sebe,	na	skauty	(na	ty	nezbedné,	ale	skvělé	světlušky),	na	svou	rodinu	a	samo-



zřejmě	i	na	přítele.
	 Skaut	je	moje	další	časově	poměrně	hodně	vytěžující	skoroposedlost.	Mám	o	skautingu	
svoje	(pozitivní	i	jiné)	názory	a	představy,	které	se	snažím	aspoň	trošku	uskutečňovat.	Opravdu	vě-
řím,	že	skauting	vede	lidi	k	lepšímu	životu	nejen	tím,	že	mladé	lidi	naučí	trošku	více	ohleduplnosti,	
zodpovědnosti	a	schopnosti	vážit	si	trvalejších	hodnot.	Také	si	myslím,	že	skauting	nám	umožňuje	
prožít	citově	vyzrálejší	a	plnější	život.	A	tak	se	snažím	o	to,	aby	tuto	možnost	měly	i	mladší	holky	-	
společně	s	Kikou	a	Rajkou	vedu	světlušky	(teď	už	to	bude	skoro	rok).	
	 Jinak,	když	mi	to	čas	a	okolnosti	dovolí,	snažím	se	někdy	i	sportovat-	běhám,	tancuji	a	v	
létě	ještě	jezdím	na	vodu,	v	zimě	se	zas	oddávám	lyžím	sjezdovým	i	běžkám.	A	během	celého	roku	
se	vydávám	na	delší	či	kratší	puťáky	chodmo.	
	 Kdykoli	je	k	tomu	příležitost,	čtu-	v	autobuse,	metru	a	tramvaji	je	to	dost	běžné,	já	jsem	
čtení	všude	dotáhla	tak	daleko,	že	jsem	se	naučila	číst	i	za	chůze:).
	 Tak	to	bude	o	mně	asi	všechno,	pokud	Vám	to	nestačí,	asi	Vám	nezbývá	než	mě	poznat	
osobně:)
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